
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 74. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 maja 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości Borysa Budki 

Szanowny Panie Ministrze! 

Posiadanie broni palnej w Rzeczypospolitej Polskiej wymaga pozwolenia. Aby taki dokument otrzymać, 

należy przejść długotrwałą procedurę, której zwieńczeniem jest uzyskanie (lub nie) pięcioletniego pozwole-

nia na broń. Oczywiście wszelkie dysfunkcje związane ze zdrowiem fizycznym są skuteczną przeszkodą 

w ubieganiu się o taki dokument. Co pięć lat pozwolenie musi być odnawiane – wiąże się to z ponownym 

dostarczeniem zaświadczenia o niekaralności, oraz opinii dzielnicowego. Nie jest jednak konieczne dostar-

czenie zaświadczenia od lekarza psychiatry, który po wcześniej przeprowadzonych badaniach wydałby opinię 

na temat zdrowia psychicznego osoby ubiegającej się o pozwolenie na posiadanie tak wysoce niebezpieczne-

go narzędzia, jakim niewątpliwie jest broń palna znajdująca się w rękach nieodpowiedniego człowieka. 

Z uwagi na to, że temat ten coraz częściej pojawia się w mediach, wywołany zresztą przez poprzedniego 

ministra sprawiedliwości, chciałbym zadać Panu Ministrowi poniższe pytania. 

1. Czy w najbliższym czasie planowane jest dokonanie znaczących zmian mających na celu ułatwienie lub 

utrudnienie procedury starania się o pozwolenie na posiadanie broni palnej? 

2. Czy jest możliwe zastąpienie dotychczas niezbędnych dokumentów tylko jednym – zaświadczeniem od 

lekarza psychiatry? 
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